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People of Determination card   

 
 
ZHO Card – Used within the Abu Dhabi Emirate 
 
To apply for a ZHO POD card, follow these steps: 

 Visit the nearest SEHA clinic and consult with a specialist according to your disability. The 

specialist will give you an initial medical report and ask for a reference to ZHO for a POD 

card. The consultation at SEHA may cost around 250 AED for expats.

 Once you receive the medical report from SEHA, download the TAMM application and 

select the  assessment at ZHO. Book an appointment at ZHO according to availability.

 While visiting ZHO, make sure to carry the medical report.
 Once your assessment is done, you will receive the E-POD card/digital downloadable card 

from the    TAMM application 

 Benefits: Click here 
 

MOCD Card – Used all over UAE 
 

To apply for a MOCD POD card, follow these steps:  

 
 Visit the website of MOCD: https://www.mocd.gov.ae/en/services/issuing-new-card-for-

people-of-determination.aspx

 Select the POD card option and submit the relevant documents received from ZHO as well as 

SEHA (Abu Dhabi Residents) or submit a medical report from a Government Hospital’s 

authorized official body stating the existence of the disability (Dubai, Sharjah, and other 

Emirate Residents.

 The MOCD team will review the application.

 Once approved, you will receive the POD card from MOCAD via post. You will receive 

email/text messages to pay the courier less than AED 25 to receive the card at your 

doorstep.

 This card is auto-renewable every year, and you will receive the card at your doorstep.

 Benefits: Click here 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.tamm.abudhabi/en/articles/benefits-provided-to-people-of-determination
https://www.mocd.gov.ae/en/services/issuing-new-card-for-people-of-determination.aspx
https://www.mocd.gov.ae/en/services/issuing-new-card-for-people-of-determination.aspx
https://www.tamm.abudhabi/en/articles/benefits-provided-to-people-of-determination
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 بطاقة أصحاب الهمم
 
 

 تستخدم داخل إمارة أبوظبي -بطاقة مؤسسة زايد العليا 
 
 

 :بطاقة مؤسسة زايد العليا، يرجى اتباع الخطوات التاليةلتقديم طلب للحصول على 
 

  ،زيارة أقرب عيادة تابعة ل"صحة" واستشارة أحد المتخصصين بحسب الإعاقة، وبناءً على التقرير الطبي من الاختصاصي

درهمًا  250قد تكلف الاستشارة في صحة حوالي  للحصول على بطاقة أصحاب الهمم.  يطُلب العودة لمؤسسة زايد العليا

 .إماراتياً للوافدين

  "ّتحميل تطبيق "تمTAMM  واختيار التقييم المرغوب من مؤسسة زايد العليا، ثمّ يتم حجز موعد في المؤسسة بمجرد

 الحصول على التقرير الطبي من شركة صحة.

 .إحضار التقرير الطبي لمؤسسة زايد العليا للتقييم 

 على بطاقة رقميّة بمجرد الانتهاء من التقييم، سيتم الحصول E-POD/ "ّقابلة للتنزيل من تطبيق "تمTAMM 

 :اضغط هنا الفوائد 
 

 

 تستخدم في جميع أنحاء دولة الإمارات العربية المتحدة-MOCD بطاقة
 
 

 :، يرجى اتباع الخطوات التاليةMOCD PODلتقديم طلب للحصول على بطاقة 
 

 زيارة الموقع الإلكتروني لوزارة تنمية المجتمع-card-new-https://www.mocd.gov.ae/en/services/issuing: 

deternation.aspx-of-people-for  

 تحديد خيار بطاقة أصحاب الهمم (POD) ن مؤسسة زايد العليا، وعيادة صحة وإرسال المستندات ذات الصلة الواردة م

)المقيمين في أبوظبي( أو إرسال تقرير طبي من إحدى الهيئات الرسمية المعتمدة في المستشفيات الحكومية يفيد بتوفّرالإعاقة 

 . )دبي والشارقة والمقيمين الآخرين في الإمارة(

 سيقوم فريق MOCD  من أصحاب الهمم الحصول على بطاقةبمجرد الموافقة، سيتمّ ، وبمراجعة الطلبمن بعدها 
MOCAD  درهمًا إماراتياً لساعي البريد حتى  25عبر البريد، ثم استلام بريد إلكتروني أو رسالة نصيةّ لدفع مبلغ أقل من

 تصلك البطاقة للعنوان المناسب )غالباً المنزل(.
 المناسب هذه البطاقة قابلة للتجديد تلقائياً بشكل سنوي، وستصل البطاقة للعنوان. 
 :اضغط هنا الفوائد 

 

https://www.mocd.gov.ae/en/services/issuing-new-card-for-people-of-deternation.aspx
https://www.mocd.gov.ae/en/services/issuing-new-card-for-people-of-deternation.aspx

